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Protokół nr 50/2022 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 20 grudnia 2022 r.  

w godz. od 1545 do 1655 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji  

2. Adam Ołowniuk  – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Krystyna Gwiazdowska  

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Karol Korneluk  

6. Jarosław Józef Kowalewski  

7. Stanisław Kulikowski  

 

Obecni goście:     

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

3. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 

4. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

5. Marek Anuszkiewicz z Wydziału Inwestycji  

6. Grzegorz Kosiński – Komendant Straży Miejskiej  

7. Barbara Burba – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Kalina”  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał,  

że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, 

czy radni wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 49/2022 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 listopada 2022 r. 

2. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2023 rok.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej "Kalina" 

w Suwałkach. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2023-2026.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń  

na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Suwałk. 

6. Zaopiniowanie propozycji utworzenia strefy wolnej od dymu tytoniowego na odcinku 

ulicy Sejneńskiej w Suwałkach. 

7. Wolne wnioski.  
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 49/2022 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 listopada 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej uwag, wobec czego Protokół nr 49/2022 z 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z 

dnia 22 listopada 2022 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2023 rok.  

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego Informacja z konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 

2023 rok, została przyjęta.  

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej "Kalina" 

w Suwałkach. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Barbara Burba – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Kalina” powiedziała, że zmiana jest 

podyktowana tym, że placówka chce w 2023 roku przystąpić do nowego programu 

dotyczącego opieki wytchnieniowej całodobowej a do tego potrzebna jest odpowiednia 

zmiana w Statucie placówki. 

 

Jarosław Józef Kowalewski dopytał, czy będzie to opieka weekendowa.  

 

Barbara Burba – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Kalina” wyjaśniła, że chodzi o 

opiekę 14-dniową. Jak powiedziała, będzie to realizowane, jako program pilotażowy. Opieka 

będzie zapewniona na 14 dni w Domu Pomocy Społecznej, na ten cel wygospodarowane 

zostało pomieszczenie a środki finansowe zabezpieczono na 4 osoby.  

 

Jarosław Józef Kowalewski zapytał, czy gdzieś w okolicy samorządy realizują program 

opieki wytchnieniowej.  

 

Barbara Burba – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Kalina” powiedziała, że w tej chwili 

Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie realizuje usługi godzinowe dzienne. Dodała, że dopiero 

edycja na 2023 rok pozwala realizować tego typu usługę, jak opieka na dłuższy czas, w 

ramach pomocy społecznej. Z informacji przekazanych z Urzędu Wojewódzkiego wynika, że 

żaden dom pomocy społecznej w edycji 2023 nie ubiegał się o środki na tego typu zadanie w 

ramach pomocy społecznej.  Dodała, że np. w Białymstoku te zadania są realizowane przez 

organizacje pozarządowe. Podkreśliła, że warto w Suwałkach przeprowadzić program 
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pilotażowy, aby dowiedzieć się czy w ogóle jest taki program potrzebny i jakie jest 

zainteresowanie.   

 

Karol Korneluk zapytał, czy pomieszczenie udało się wygospodarować w Domu Pomocy 

Społecznej ze względu na to, że nie ma kompletu pensjonariuszy. 

 

Barbara Burba – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Kalina” odpowiedziała, że program 

wymagał, aby zejść z liczby miejsc. Docelowo DPS świadczył usługi dla 195 osób, natomiast 

aby móc świadczyć usługi opieki wytchnieniowej trzeba było zrezygnować z 1 miejsca. 

Dodała, że w tej chwili nadal jest zainteresowanie DPS, ale czas oczekiwania na miejsce 

znacznie się skrócił i praktycznie przyjęcia odbywają się na bieżąco. W tej chwili w DPS 

przebywa 185 mieszkańców.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta przypomniał, że postulat wprowadzenia 

takiej opieki wytchnieniowej pojawił się również w wypowiedziach radnych Rady Miejskiej. 

Jak powiedział do tej pory jedyną formą opieki 2-tygodniowej było staranie się o miejsce w 

szpitalu. Dodał, że w związku z tym zapadła decyzja, aby pomóc opiekunom osób 

niepełnosprawnych i rozpocząć program opieki wytchnieniowej.  

 

Barbara Burba – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Kalina” uzupełniła, że opieka jest 

całkowicie bezpłatna, czyli osoby biorące udział w programie nie są obciążane żadnymi 

kosztami, ponieważ całkowicie jest to finansowane z programu resortowego ministerstwa 

pracy i polityki społecznej.  

 

Karol Korneluk dopytał, czy pomoc ta jest skierowana tylko do mieszkańców Suwałk czy 

osoby spoza miasta również będą mogły z niej skorzystać. W odpowiedzi usłyszał, że 

program jest skierowany do mieszkańców miasta.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   7 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Statutu Domu Pomocy 

Społecznej "Kalina" w Suwałkach.– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2023-2026.  

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   7 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego 

programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2023-2026. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Suwałk. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że nie ma tutaj zwiększenia 

liczby pozwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Jak powiedział, Miasto przenosi część 

zezwoleń z gastronomii na sprzedaż detaliczną. Dodał, że zezwoleń w gastronomii 

pozostawało zazwyczaj sporo, bo nie było zapotrzebowania, natomiast właściciele punktów 

handlowych zwracają się w tej sprawie do Miasta.  

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że jest duża presja powstających w mieście obiektów 

handlowych, np. Aldi czy nowe Biedronki a są w nich stoiska z alkoholem. Jak zaznaczył od 

jakiegoś czasu Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w związku z 

brakiem limitów na te zezwolenia odmawiała, ponieważ dotychczas działające obiekty nie 

rezygnowały z posiadanych zezwoleń.  Zastanawiał się czy zamiana tych zezwoleń pod presją 

nowych obiektów handlowych to dobry kierunek działań.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że nowe sklepy to nie jedyny 

problem. Zdarzają się również inne sytuacje, np. stacja benzynowa zmieniła właściciela przez 

co na nowo musiała starać się o koncesję na sprzedaż napojów alkoholowych i takiej koncesji 

nie otrzymała.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   5 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   2 radnych 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie propozycji utworzenia strefy wolnej od dymu tytoniowego na odcinku 

ulicy Sejneńskiej w Suwałkach. 

– materiały stanowią załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Jarosław Józef Kowalewski zapytał Komendanta Straży Miejskiej, na ile takie działanie 

może być skuteczne i jeżeli będzie to czy oznacza to duży nakład pracy i środków.  

 

Grzegorz Kosiński – Komendant Straży Miejskiej powiedział, że palenie tytoniu przez 

młodzież to bardzo ważny temat nie tylko w Suwałkach, ale w całej Polsce. Jak powiedział, 

według niego wprowadzenie strefy nie rozwiąże problemu tylko zmieni miejsce, gdzie młodzi 

ludzie będą palić. Zaznaczył, że nie jest przeciwko takiej uchwale. Dodał, że według niego 

rozwiązania powinny być systemowe a problem zauważony na szczeblu krajowym.  

Powiedział, że z tego co się orientuje, jeżeli zostałaby podjęta uchwała w w/w sprawie 

obowiązywałaby ona 24 h/dobę i każda osoba, która będzie paliła w tej strefie powinna zostać 

ukarana.  

Podkreślił, że trzeba się zastanowić, jaki ma być cel utworzenia strefy – czy chodzi o 

przeniesienie miejsca, gdzie młodzież pali papierosy czy ma być to strefa wolna od dymu 

tytoniowego dla mieszkańców. 

Powiedział, że na pewno służby będą musiały działać w takiej strefie, jednak jeśli chodzi o 

Straż Miejską nie ma możliwości, aby była tam przez cały dzień a tym bardziej przez całą 

dobę.  

  

Jarosław Józef Kowalewski stwierdził, że można się spodziewać, że skuteczność uchwały 

nie do końca może być właściwa. Dodatkowo będzie generowała potrzebę częstszego 

kierowania w to miejsce służb a co za tym idzie zmniejszenia ochrony w innych częściach 

miasta.  

 

Karol Korneluk powiedział, że w otrzymanym piśmie można przeczytać, że strefa miałaby 

być w okolicy czterech szkół a Prezydent Miasta Suwałk wystąpił o opinię tylko do jednej 

rady pedagogicznej. Zapytał, czy do pozostałych trzech szkół również został skierowany 

wniosek o zaopiniowanie. Dopytał, czy wszystkie opinie, o które wystąpił Prezydent Miasta, 

czyli opinia Komendy Miejskiej Policji, opinia Straży Miejskiej oraz rady pedagogicznej będą 

wyrażone na piśmie. Poprosił, aby radni mogli się z takimi opiniami zapoznać i móc podjąć 

jakąś decyzję. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że na dzień dzisiejszy jest 

opinia rady pedagogicznej Zespołu Szkół Technicznych i jest ona pozytywna, jeśli chodzi o 

wydzielenie strefy wolnej od dymu tytoniowego. Dodał, że prośba o opinię zostanie również 

skierowana do pozostałych szkół.  
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Stanisław Kulikowski powiedział, że trzeba się wystrzegać stanowienia prawa, które jest 

nierespektowane.   

Adam Ołowniuk powiedział, że na pewno są inne sposoby rozwiązania problemu palenia 

młodzieży aniżeli zakazywanie i ustalanie strefy, ponieważ młodzież przeniesienie się z 

paleniem po prostu w inne miejsce.   

 

Jacek Juszkiewicz dodał, że idąc tym tropem, strefę trzeba by było ustalać w całym mieście 

przy wszystkich szkołach. 

 

Grzegorz Kosiński – Komendant Straży Miejskiej zaznaczył, że osoba dorosła ma prawo 

palić papierosy na ulicy w związku z czym nie można karać pełnoletnich uczniów za palenie. 

Dodał, że służby mogą legitymować młodzież, aby sprawdzić czy jest pełnoletnia. 

Powiedział, że zdarzają się sytuacje, gdzie dzwonią do rodziców niepełnoletnich uczniów a 

oni twierdzą, że wiedzą, że ich dziecko pali papierosy.  

 

Radosław Wysocki – Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

powiedział, że jeśli zostałaby utworzona strefa mogłoby to spowodować przesunięcie tych 

grup palących np. pod bloki, które są w sąsiedztwie szkoły, co mogłoby wywoływać konflikty 

ze strony mieszkańców.  

 

Kamil Lauryn zapytał członków Komisji o opinię na temat utworzenia strefy wolnej od 

dymu tytoniowego.  

 

Karol Korneluk zaproponował, aby poczekać z opiniowaniem tej propozycji do czasu 

otrzymania wszystkich opinii, o które wystąpił Prezydent Miasta Suwałk.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta poprosił, aby radni wskazali kierunek 

działań, ponieważ podstawą wniosku, nad którym pochylają się obecnie radni jest 

interpelacja. Dodał, że władze miasta chciałyby poznać opinię Komisji czy w ogóle 

przystępować do tworzenia takiej uchwały. 

 

Stanisław Kulikowski powiedział, że z tego co widać większość członków Komisji jest 

przeciwna wprowadzaniu strefy.  

 

Członkowie Komisji stwierdzili, że łatwiej byłoby im zaopiniować przedstawioną 

propozycję, gdyby znali już pozostałe opinie m.in. rad pedagogicznych, Policji, Straży 

Miejskiej.  

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że przydałoby się również stanowisko szkół w temacie 

pomysłów na rozwiązanie problemu.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że gdyby rady pedagogiczne miały rozwiązania to tego problemu 

by nie było a tymczasem występuje on od wielu, wielu lat. 
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Roman Rynkowski powiedział, że specyfika szkół jest różna. Dodał, że do interpelacji 

dołączono 300 podpisów członków rad pedagogicznych, rodziców i uczniów.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad propozycją: 

za pozytywną opinią głosowało -   0 radnych 

przeciw                                        -   3 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   4 radnych 

 

Komisja negatywnie zaopiniowała propozycję utworzenia strefy wolnej od dymu 

tytoniowego na odcinku ulicy Sejneńskiej w Suwałkach.– Opinia Komisji stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu 

 

Ad pkt. 7 

Wolne wnioski.  

 

Adam Ołowniuk powiedział, że w ostatnim czasie ktoś zawodzi, jeśli chodzi o odśnieżanie 

dróg. Powiedział, że opady i gorszy stan dróg nie zdarzają się często, więc można to lepiej 

rozwiązać i zaplanować odśnieżanie w większym stopniu aniżeli było to robione w ostatnich 

dniach. Zapytał, czy Miasto dysponuje piaskiem itd. czy odśnieżarki nie mogłyby wyjeżdżać 

wcześniej na ulice.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że w wielu miastach szkoły są zamykane ze względu na małą 

frekwencję. Poprosił, aby zastanowić się nad tym czy nie warto tych szkół do świąt zamknąć. 

Wymienił miasta, w których zastosowano takie rozwiązanie.  

Następnie powiedział, że jest pracownikiem Zarządu Dróg i Zieleni i wie, że pracownicy 

robią wszystko, co w ich mocy, aby drogi utrzymać w dobrym stanie. Nadmienił jednak, że 

sprzęt ZDiZ ma już swoje lata i często zawodzi. Dodał, że potrzebny jest nowy sprzęt, 

natomiast sól drogowa ma swoją cenę i jest tu też problem.  

Zapytał kolejno czy inne służby np. wojsko nie mogłoby wesprzeć ZDiZ w tak ciężkiej 

chwili, jeśli chodzi o odśnieżanie i posypywanie dróg. 

 

Jarosław Józef Kowalewski powiedział, że są na to odpowiednie procedury i Wojska 

Obrony Terytorialnej mogą udzielić wsparcia.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że ZDiZ nie oszczędzał piasku 

ani soli i główne ulice były przejezdne, później zajął się ulicami bocznymi. Jeśli chodzi o 

chodniki to trzeba mieć świadomość, że część jest po opieką ZDiZ, ale za część odpowiadają 

właściciele poszczególnych posesji i to oni powinni zadbać o posypanie chodników.  

Jeśli chodzi o zawieszenie lekcji w szkołach powiedział, że było to brane pod uwagę.  



8 

 

Dodał, że w wymienionych miastach nie funkcjonowała komunikacja miejska, natomiast w  

Suwałkach pomimo, że z opóźnieniami to autobusy jeździły.  

Podkreślił, że sytuacja była analizowana, jednak ostatecznie nie podjęto decyzji o zawieszeniu 

zajęć lekcyjnych. Dodał, że trzeba wziąć pod uwagę, że rodzice pracują i nie każdy ma 

możliwość zapewnienia dzieciom opieki.  

Kamil Lauryn powiedział, że otrzymał bardzo dużo wiadomości e-mailowych od 

mieszkańców miasta w sprawie Aquaparku i niskiej temperatury w obiekcie.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że do tej pory nie otrzymywał takich 

sygnałów. Powiedział, że poprosił o udostępnienie mu zrzutu kamery z liczbą klientów i 

temperaturą, jaka panuje w obiekcie.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że nie było żadnej korekty 

temperatury wody ani powietrza w Aquaparku. 

 

Adam Ołowniuk powiedział, że też słyszał o tym, że w Aquaparku jest chłodniej. Następnie 

odniósł się do planowanych podwyżek cen w Aquaparku. Powiedział, że zaraz będzie to 

najdroższy tego typu obiekt w Polsce, co usłyszał od przyjezdnych i może to spowodować 

taką sytuację, że mieszkańcy przestaną korzystać z tego obiektu a to wpłynie na niższe 

przychody.  

Dodał, że już kilka razy pytał o basen przy ul. Wojska Polskiego m.in. jakie oszczędności 

udało się wygenerować poprzez zamknięcie tego obiektu i do tej pory takiej informacji nie 

otrzymał.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że na posiedzeniu Kolegium Prezydenta 

po raz kolejny dyskutowano o cenach biletów do Aquaparku, m.in. w kontekście tego, ile za 

korzystanie z obiektu płacą kluby i ile będą płacić po podwyżce. Dodał, że przyjęto taką 

zasadę, żeby te kluby pokryły koszty energii cieplnej i elektrycznej a utrzymanie 

pracowników, remonty itd. Miasto bierze na siebie. Takie założenie dotyczy wszystkich 

obiektów, którymi dysponuje Ośrodek Sportu i Rekreacji. Odniósł się też do wypowiedzi 

dotyczącej cen biletów do Aquaparku. Jak powiedział, słyszał inne głosy, że basen jest lepszy 

niż np. w Warszawie a bilety tańsze. Zapowiedział również, że zostanie przeprowadzona 

analiza porównawcza cen biletów do podobnych obiektów.  

 

Adam Ołowniuk poprosił również o zestawienie kosztów, jakie ponosi OSiR za prowadzenie 

sekcji bokserskiej i lotniarskiej razem z delegacjami itd.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że jest zwolennikiem tego, aby 

wszystkie sekcje wyszły poza strukturę OSiR. Jak powiedział udało się to zrobić w przypadku 

sekcji żeglarskiej. Jeśli chodzi o sekcję bokserską powiedział, że część klubów prowadzących 

sporty walki działa poza OSiR, jako odrębne kluby sportowe. Jeśli chodzi o sekcję 

modelarstwa lotniczego, na razie pozostanie w strukturach OSiR. Powiedział, że jest to 

niszowa dyscyplina sportu.  
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Jarosław Józef Kowalewski zapytał, czy w sytuacji pogodowej, jaka wystąpiła rano możliwe 

byłoby organizowanie zdalnych posiedzeń komisji. 

 

Kamil Lauryn odpowiedział, że zmieniło się prawo w tym zakresie i udział zdalny w 

posiedzeniach komisji czy sesji Rady Miejskiej nie jest już możliwy.  

Następnie zapytał czy jest możliwość, żeby Wojsko wsparło Miasto w uporaniu się ze 

skutkami pogody. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że nie wie, jakim sprzętem dysponuje 

Wojsko. Jeśli chodzi o śliskie drogi to ZDiZ sypał solą i piaskiem, natomiast chodniki to 

również kwestia właścicieli posesji. Zapytał Grzegorza Kosińskiego – Komendanta Straży 

Miejskiej, jak ocenia tę sytuację.  

 

Grzegorz Kosiński – Komendant Straży Miejskiej odpowiedział, że jego pracownicy 

sprawdzali tę sytuację, jednak nawet jeśli mieszkańcy posypywali chodniki to padający 

deszcz i tak powodował, że chodnik zaraz na nowo robił się śliski. Dodał, że właściciele 

posesji również wychodzą do pracy, więc nie mają możliwości, aby co chwilę posypywać 

chodniki. Zapowiedział, że większe możliwości egzekwowania tego obowiązku będą w dniu 

kolejnym. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miast powiedział, że w godzinach porannych pracowało 

dużo sprzętu, ale jak pada zamarzający deszcz, to jest ślisko. Dodał, że wysypano dużo soli, 

więc zaraz trzeba będzie również jej dokupić, choć koszty wzrosły 3-krotnie.  

Jeśli chodzi o zamknięcie szkół, co wprowadziły niektóre samorządy, to nie jest to prosta 

sprawa, ponieważ rodzice pracują i nie zawsze będą w stanie zapewnić dzieciom opiekę.  

Jeśli chodzi o pomoc Wojska powiedział, że gdyby np. były duże opady śniegu można byłoby 

skorzystać z takiej pomocy, ale przy gołoledzi nie do końca.  

Dodał, że do posypywania chodników piaskiem można byłoby skorzystać z pracy więźniów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej pytań i wniosków.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

podziękował radnym i gościom za udział w posiedzeniu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 
 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


